



جامعة البحرين  
عمادة شؤون الطلبة

# لائحة المخالفات المسلكية لطلبة جامعة البحرين



# الوائح والأنظمة الخاصة بطلبة جامعة البحرين

قرار رقم (4)  
لسنة 2006

بإصدار

## لائحة المخالفات المسلكية لطلبة جامعة البحرين

وزير التربية والتعليم، ورئيس مجلس أمناء جامعة البحرين:  
بعد الإطلاع على المرسوم بقانون رقم (12) لسنة 1986 بإنشاء وتنظيم جامعة  
البحرين المعدل بالمرسوم بقانون رقم (18) لسنة 1999،  
وعلى لائحة المخالفات المسلكية لطلبة جامعة البحرين المصدق عليها من مجلس أمناء  
جامعة البحرين بتاريخ 23/22 مايو 1989.  
وبناء على عرض مجلس الجامعة.  
وبعد موافقة مجلس أمناء الجامعة.

قرر:

## المادة الأولى

يُعمل بأحكام لائحة المخالفات المسلكية لطلبة جامعة البحرين المرافقة لهذا القرار.

## المادة الثانية

تُلغى لائحة المخالفات المسلكية لطلبة جامعة البحرين المصدق عليها من مجلس أمناء جامعة البحرين بتاريخ 23/22 مايو 1989.

## المادة الثالثة

يُصدر رئيس الجامعة القرارات اللازمة لتنفيذ أحكام هذه اللائحة.

## المادة الرابعة

يُعمل بهذا القرار اعتباراً من اليوم التالي لتاريخ نشره في الجريدة الرسمية.

وزير التربية والتعليم

رئيس مجلس أمناء جامعة البحرين

ماجد بن علي النعيمي

صدر في: 30 ذي الحجة 1426 هـ

الموافق: 30 يناير 2006 م

# الفصل الأول

## المخالفات المسلكية والجزاءات التأديبية

### المادة (١)

تسري أحكام هذه اللائحة على جميع الطلبة المسجلين في الجامعة.

### المادة (٢)

يعتبر مخالفة مسلكية كل إخلال بالقوانين واللوائح والقرارات والتقاليد الجامعية.  
وعلى الأخص:

- أ- الأفعال المخلة بأنظمة الجامعة، أو الكلية، أو القسم، أو الدائرة، أو المنشآت الجامعية.
- ب- الامتناع المدبر عن حضور المحاضرات، وتعطيل الدراسة، أو التحريض عليه.
- ج- الامتناع بدون عذر مقبول عن الأعمال، أو الأنشطة الأكاديمية الأخرى التي تقضي لوائح الجامعة بالمواظبة عليها.
- د- الغش، أو الشروع فيه، أو المساعدة عليه في الامتحانات أو البحوث ومشاريع التخرج ورسائل الدراسات العليا، أو الإخلال بأنظمة الامتحانات والهدوء الواجب توافره فيها.
- هـ- الإخلال بالنظام الذي تقتضيه المحاضرات والنشاطات الأكاديمية الأخرى في الجامعة.
- و- أية إهانة، أو إساءة، أو اعتداء يصدر عن الطالب تجاه عضو هيئة التدريس في الجامعة، أو لأي من العاملين، أو الطلبة فيها.

- ز- أي قول، أو فعل يرتكبه الطالب يكون ماسا بالشرف، أو الكرامة، أو الأخلاق، أو مخلا بحسن السيرة والسلوك داخل الجامعة أو خارجها، في أية مناسبة تشترك فيها الجامعة، أو أي نشاط تقوم به، أو خلال استخدام مواصلات الجامعة.
- ح- أي تزوير يقوم به الطالب في الوثائق الجامعية، أو استعمال هذه الوثائق.
- ط- أي توزيع لنشرات، أو إصدار لمجلات حائط بالكليات، أو جمع لتوقيعات أو تبرعات، دون الحصول على ترخيص مسبق من الجهات المختصة في الجامعة، أو أية إساءة لاستعمال الترخيص الممنوح لممارسة الأنشطة المذكورة.
- ي- الدعوة لمناهضة المؤسسات الشرعية، أو الإخلال بقيم الوحدة الوطنية.
- ك- الدعوة إلى أي تنظيم داخل الجامعة، أو المشاركة فيه من غير ترخيص مسبق من الجهات المختصة في الجامعة، أو الاشتراك في أي نشاط يخل بالقواعد التنظيمية في الجامعة.
- ل- عدم الالتزام بالمظهر اللائق، والتقاليد الجامعية المتعارف عليها.
- م- إتلاف ممتلكات الجامعة المنقولة، وغير المنقولة، أو إساءة استعمالها.
- ن- الاعتصام داخل المباني الجامعية، أو الاشتراك في مظاهرات بدون الحصول على ترخيص مسبق من الجهات المختصة بالجامعة.
- س- إحداث أي ضوضاء داخل الحرم الجامعي.

## المادة (٣)

الجزاءات التأديبية التي يجوز توقيعها على الطالب، هي:

- أ- لفت النظر مشافهة، أو كتابة.
- ب- إخراج الطالب من قاعة التدريس بالطرق المناسبة.
- ج- إخراج الطالب من أبنية الجامعة أو عدم السماح له بالدخول.
- د- الحرمان من الاستفادة من الخدمات التي يقدمها مرفق، أو أكثر من المرافق الجامعية لمدة يحددها قرار الجزاء.
- هـ- الحرمان من ممارسة نشاط، أو أكثر من الأنشطة الطلابية لمدة يحددها قرار الجزاء.
- و- الإنذار بدرجاته الثلاث: الأول، والثاني، والثالث (النهائي).
- ز- الغرامة بما لا يقل عن مثل قيمة الشيء، أو الأشياء التي أتلّفها الطالب عمداً.
- ح- اعتبار الطالب راسباً في امتحان أو مقرر ما.
- ط- إلغاء التسجيل لمقرر، أو أكثر من مقررات الفصل الذي تقع فيه المخالفة.
- ي- حرمان الطالب مؤقتاً، أو نهائياً من المساعدات المالية.
- ك- إيقاف الطالب عن الدراسة لمدة فصل دراسي، أو أكثر مع الحرمان من الحق في استرداد الرسوم الدراسية.
- ل- الفصل النهائي من الجامعة.
- م- إلغاء قرار منح الشهادة، ولا يفرض هذا الجزاء إلا عند ثبوت غش وتزوير للحصول عليها.

## المادة (٤)

لا يمنع إيقاع أحد الجزاءات المذكورة في المادة (3) من هذه اللائحة من إقامة الدعوى الجنائية إذا شكلت المخالفة إحدى الجرائم المنصوص عليها في قانون العقوبات.

## المادة (٥)

لا يجوز الجمع بين جزاءين، أو أكثر من الجزاءات المنصوص عليها في هذه اللائحة للمخالفة الواحدة، ويراعي عند توقيع الجزاء تناسبه مع درجة المخالفة وتكرارها.

## المادة (٦)

يودع القرار الصادر بالجزاءات في ملف الطالب، وتبلغ صورة منه إلى كل من:

- أ- رئيس الجامعة.
- ب- عميد شؤون الطلبة.
- ج- عميد الكلية.
- د- عميد القبول والتسجيل (في حالة فرض الجزاءات المنصوص عليها في البنود ط، ك، ل، م من المادة (3) من هذه اللائحة).
- هـ- رئيس القسم الأكاديمي المعني.
- و- أمن الجامعة (في حالة فرض الجزاءات المنصوص عليها في البنود ك، ل، م من المادة (3) من هذه اللائحة).
- ز- ولي أمر الطالب إن وجد.
- ح- الطالب المعني.
- ط- الجهة الكافلة إن وجدت.



## المادة (٧)

- إذا ثبت غش الطالب في الاختبار أو الامتحان أو في مشاريع التخرج، أو شرع في الغش، أو ساعد عليه، توقع عليه أحد الجزاءات التأديبية الآتية:
- أ- اعتبار الطالب راسبا في الامتحان، أو الاختبار الذي حصل فيه الغش.
  - ب- إلغاء تسجيله في المقررات المسجل فيها في ذلك الفصل.
  - ج- حرمانه من التسجيل والدراسة في الفصل الدراسي الذي يليه.
  - د- فصله نهائيا من الجامعة ولا يفرض هذا الجزاء إلا إذا كرر المخالفة.

## الفصل الثاني

# لجان التحقيق والتأديب

### المادة (٨)

- أ- يشكل عميد كل كلية لجنة للتحقيق في المخالفات المسلكية التي يرتكبها طلبة كليته في مباني الكلية، أو في مجالات تخصصها، لمدة سنة قابلة للتجديد، على النحو التالي:
- رئيس أحد الأقسام الأكاديمية، رئيساً.
  - اثنان من أعضاء هيئة التدريس.
  - عضو هيئة تدريس من القسم الذي ينتمي إليه الطالب.
  - عضو هيئة تدريس من كلية الحقوق.
  - ممثل عن عمادة شؤون الطلبة.
- ب- يحيل عميد الكلية المخالفة المسلكية على لجنة التحقيق في كليته وعلى اللجنة أن تنهى التحقيق خلال شهر من تاريخ إحالة الطالب إليها.
- ج- يشكل عميد شؤون الطلبة في بداية العام الجامعي ولمدة سنة قابلة للتجديد لجنة للتحقيق في المخالفات التي يرتكبها الطلبة في المقر الجامعي وخارج مباني الكليات على أن تشكل من:
- مدير دائرة التوجيه والإرشاد رئيساً.
  - عضو هيئة تدريس من كلية الحقوق.
  - عضوين من الإداريين المتخصصين في شؤون الطلبة.
- و على اللجنة أن تنهى التحقيق خلال شهر من إحالة الطالب إليها.
- د- وفي حالة وقوع مخالفة من أكثر من طالب ينتمون لكليات مختلفة تحال المخالفة إلى لجنة التحقيق المشكلة من عمادة شؤون الطلبة أيا كان مكان ارتكاب المخالفة.

## المادة (٩)

أ- يشكل رئيس الجامعة في بداية العام الجامعي ولمدة سنة قابلة للتجديد لجنة تأديب الطلبة من :

أ- عميد شئون الطلبة، رئيساً.

ب- عميدين، عضوين.

ج- عضو هيئة تدريس، عضواً.

د- موظف من عمادة شئون الطلبة، مقررأ.

ب- يجب أن يبت في المخالفة، واتخاذ الجزاء التأديبي خلال شهر واحد من تاريخ إحالة المخالفة للجنة التأديب من لجنتي التحقيق المنصوص عليهما بالمادة السابقة، فإذا استلزم الأمر إجراء مزيد من التحقيق، فيجوز تمديد هذه المدة بما لا يزيد على شهرين.

## المادة (١٠)

إذا انتهت المدة المحددة لعمل أي لجنة من لجان التحقيق، أو لجنة التأديب دون صدور قرار بالتشكيل الجديد، فيجب على اللجان أن تستمر في ممارسة صلاحياتها إلى أن تشكل لجان جديدة تحل محلها خلال فصل دراسي واحد من تاريخ انتهاء مدتها، ويكون عميد شئون الطلبة مسؤولاً عن متابعة تنسيق عمليات تشكيل هذه اللجان بالتشاور مع رئيس الجامعة.

## المادة (١١)

تكون جميع القرارات التأديبية نهائية، باستثناء الجزاءات المنصوص عليها في البنود (ك.ل.م) من المادة (3) من هذه اللائحة، فيحق للطالب أن يستأنف القرار فيها كتابة إلى مجلس الجامعة خلال خمسة عشر يوماً من تاريخ إعلانه بالقرار، ويجوز لمجلس الجامعة أن يأمر بإعادة التحقيق، أو أن يصدق على الجزاء، أو يعدله، أو يلغيه.

## المادة (١٢)

أ- لا يجوز توقيع أي جزاء تأديبي على الطالب المخالف إلا بعد إجراء التحقيق معه باستثناء الجزاءات المنصوص عليها في البنود (أ.ب.ج) من المادة (3) من هذه اللائحة، إلا إذا ارتأى عميد الكلية أو عميد شئون الطلبة إجراء تحقيق في المخالفة، وعلى لجنة التحقيق سماع أقوال المخالف وتحقيق دفاعه، وإثبات ذلك كتابة، وتقديم المحضر مع نتيجة التحقيق والجزاء الذي توصي به إلى الجهة المختصة بتوقيع الجزاء.

ب- إذا استدعى الطالب المخالف للحضور أمام لجنة التحقيق، ولم يحضر بغير عذر مقبول، يعاد استدعاؤه كتابة، فإذا لم يحضر بغير عذر مقبول، يتم التحقيق دون سماع أقواله. ويتخذ قرار توقيع الجزاء التأديبي غيابياً، ويعلن به المخالف. ويجوز الطعن على القرار الصادر غيابياً، وذلك خلال أسبوع من تاريخ إعلانه للطالب، أو ولي أمره، وذلك بتنظلم يقدم إلى رئيس الجامعة. ويجوز لرئيس الجامعة أن يأمر بإعادة التحقيق أو أن يصدق على الجزاء، أو يعدله، أو يلغيه.

## الفصل الثالث

# الجهات المختصة بتوقيع الجزاءات التأديبية

### المادة (١٣)

- تحدد صلاحيات توقيع الجزاءات التأديبية على الطلبة حسب التدرج الآتي:
- أ- لعضو هيئة التدريس حق توقيع الجزاءات المنصوص عليها في البندين (أ.ب) من المادة (3) من هذه اللائحة بشرط ألا يؤدي حرمان الطالب من المحاضرات، أو إخراجه منها في هذه الحالة إلى حرمانه من دخول الامتحان إلا بقرار من العميد المختص.
  - ب- للعميد المختص، ولعميد شئون الطلبة الحق في توقيع الجزاءات التأديبية المنصوص عليه في البنود (أ.ب.ج.د.ه.و.ز.ح) من المادة (3) من هذه اللائحة. بناء على توصية لجنة التحقيق في الكلية أو في عمادة شؤون الطلبة.
  - ج- للجهات المختصة في عمادة شئون الطلبة توقيع الجزاء المنصوص عليه في البندين (أ.ج) من المادة (3) من هذه اللائحة.
  - د- للجنة التأديب حق توقيع أي من الجزاءات المنصوص عليها في المادة (3) من هذه اللائحة وفقا لما تراه مناسبا إزاء المخالفة المعروضة عليها، وبناء على توصية لجنة التحقيق في الكلية أو في عمادة شئون الطلبة.

### المادة (١٤)

لرئيس الجامعة أن يتولى اختصاصات لجنة التأديب في حالة حدوث اضطراب، أو إخلال بالنظام والأمن في الجامعة ينتج عنه عدم انتظام الدراسة فيها، أو وقوع حالة تهديد تستدعي البت السريع، ولا يعد قرار رئيس الجامعة نهائيا إلا بعد موافقة مجلس الجامعة.

## الفصل الرابع أحكام عامة

### المادة (١٥)

لا يجوز لأي طالب أن يحتج بعدم علمه بلوائح، وأنظمة، وتعليمات الجامعة متى نشرت في الجريدة الرسمية، أو في لوحات الإعلانات بالجامعة.

### المادة (١٦)

يجوز لرئيس الجامعة أن يعيد النظر في القرار الصادر بالفصل النهائي من الجامعة بعد مضي سنة من تاريخ صدوره.

### المادة (١٧)

مجلس الجامعة هو الجهة المختصة بتفسير هذه اللائحة.

### المادة (١٨)

لمجلس الجامعة البت في الحالات التي لم يرد بشأنها نص في هذه اللائحة.



## **Chapter Four**

### **General Provisions**

#### **Article (15)**

No student alleges that he /she is unaware of the Regulations, Rules and University Instructions once published in the Official Gazette or displayed on notice board at the University.

#### **Article (16)**

The President of the University may reconsider the decision taken in respect of final dismissal from the University after the lapse of one year from the date of its issuance.

#### **Article (17)**

The University Council is the competent authority to interpret this Regulation.

#### **Article (18)**

The University Council may determine in those cases where no stipulation in this Regulation has been made.



## **Article (14)**

The President of the University is entitled to assume the authorities of the Discipline Committee in cases of disturbance or violating the order of security in the University which leads to irregularity of studies therein, or where a case of threat accurse which requires a prompt action. The decision taken by the President in this case shall not be final, unless approved by the University Council.

## **Chapter Three**

### **The Authorities Entrusted to Execute Disciplinary Penalties**

#### **Article (13)**

The competencies to execute the Disciplinary Penalties on Students shall be specified in the following successions:

- a. The member of the academic staff shall be entitled to execute the penalties stipulated in items (a) and (b) of Article (3) of this Regulation, provided that depriving the student from attending the lectures, or evicting him / her therefrom, shall not result in depriving him / her to sit for the exams, unless approved by the Dean concerned.
- b. The Dean concerned, and the Dean of the Students Affairs, are entitled to execute the penalties stipulated in items (a), (b), (c), (d), (e), (f), (g) and (h) of Article (3) of this Regulation, according to the recommendation made by the Investigation Committee at the College or at the Deanship of Students Affairs.
- c. The authority concerned, at the Deanship of Students Affairs, is entitled to execute the penalty stipulated in items (a) and (c) of Article (3) of this Regulation.
- d. The Discipline Committee is entitled to execute any of the penalties stipulated in Article (3) of this Regulation as it may consider appropriate in respect of the violation submitted thereto, and according to the recommendation of the Investigation Committee in the College or in the Deanship of Students Affairs

of the Students Affairs, was of the opinion to conduct such an investigation in the violation; and the Investigation Committee shall hear the violator, ensure his / her defense, and incorporate that in writing. The minutes of the investigation and conclusion thereof and the penalty, recommended by the Committee shall be submitted to the authority entrusted with the execution of the penalty.

- b. If the violator student was summoned to appear in front of the Investigation Committee, but failed to do so without justified reason, he / she shall be re-summoned in writing, but again failed to do so without justified reason, the investigation shall be conducted without hearing him / her. The disciplinary penalty decision shall be taken in absentia and notified to the student, who is entitled to appeal against such a decision within one week of being notified to the student or his guardian, through a petition made to the President of the University. The President of the University may order for a re-investigation, or approve the decision made, or to amend such a decision, or to abrogate it.

investigation is required, this period may be extended for no more than two months.

### **Article (10)**

If the specific period for any of the Investigation or the Discipline Committees expired, without issuing a Resolution for a new formation of Committees, the existing committees shall continue practicing their authorities until new committees are formed and substitute the existing ones within one Academic Semester from the date of their expiry.

In this respect, the Dean of the Students Affairs shall be responsible for the process of coordinating the formation of these committees in consultation with the President of the University.

### **Article (11)**

The Disciplinary decisions shall be final, except the penalties stipulated in items (k), (l), & (m) of Article (3) of this Regulation, where the student shall be entitled to appeal against the decision taken. The appeal must be made in writing within Fifteen days from the date on which the student was notified of that decision; the University Council may order a re-investigation, or to approve the decision taken, amend it or abrogate it.

### **Article (12)**

- a. No discipline penalty shall be applied to the violating student unless an investigation with him / her has been conducted, except for the penalties stipulated in items (a), (b) and (c) of Article (3) of this regulation, unless the Dean of the College or the Dean

University Campus and outside the colleges buildings; provided that it shall be formed as follows:

- Director of Consulting and Guidance, as Chairman.
- Staff of academic faculty of the College of Law, as a member.
- Two Administration Specialists in Students Affairs, a members, The Committee shall conclude its investigation within one month from the date of referring the student thereto.

d. Where the violation is committed by more than one student attached to different colleges, the violation shall be referred to the Committee formed by the Deanship of the Students Affairs, regardless the place where the violation has been committed.

### **Article (9)**

**A.** The President of the University shall at the commencement of the academic year, form a Students Discipline Committee, for one renewable year, the committee includes:

- a. Dean of Students Affairs, Chairman.
- b. Two Deans, Members.
- c. Member of Academic Staff, Member
- d. Employee of Deanship of Students Affairs, Rapporteur.

**B.** The Violation should be dealt with and the disciplinary decision should be taken within one month from the date of referring the violation to the Discipline Committee from the Investigation Committees stipulated in the preceding Article; however, if more

- d. Finally discharging the student from the University, a penalty which shall not be imposed, unless the student repeated the violation.

## **Chapter Two**

### **Investigation & Discipline**

#### **Committees**

#### **Article (8)**

- a. The Dean in each College shall form a committee investigating in the professional violations committed by the college students within the college buildings, or within its scope of specialization, for a renewable of the year to as follows:
  - Head of an academic department, Chairman.
  - Two |Staff from the academic faculty.
  - One Staff from academic department to which the Student is attached.
  - One Staff from the academic faculty of the College of Law.
  - A representative of the Deanship of Students Affairs.
- b. The Dean of the College shall refer the Professional Violation to the Investigation Committee in his College, and the Committee shall conclude the investigation within one month from the date of referring the student thereto.
- c. At the commencement of the Academic Year, the Dean of the Students Affairs shall form a committee for one renewable year, to investigate the violation committed by the student within the

- b. Dean of Students Affairs.
- c. Dean of College concerned.
- d. Dean of Admission and Registration.
- e. Head of the Academic Department concerned.
- f. University Security (in case of penalties imposed according to paragraph (k) and (l) of Article (3) of this Regulation).
- g. Student's natural guardian, if any,
- h. The Student concerned.
- i. The Student guarantor, if any.

### **Article (7)**

If the student's cheating in a test, or in an examination, or in graduation projects, or attempting thereof or assisting therein, one of the following disciplinary penalties shall be imposed:

- a. The student shall be deemed Fail in the examination or the test during which the cheating occurred.
- b. The student registration for the course registered for that Semester shall be cancelled.
- c. The student shall be deprived from registration and study for the following Semester.

- j. depriving the student temporarily or permanently from the financial assistance.
- k. stopping the student from study for a Semester or more, in conjunction with denying the student to recover (refund) study fees.
- l. final discharge (dismissal) from University.
- m. cancellation the resolution by which the degree was offered, a decision in this respect shall not be concluded unless cheating and forgery to obtain the certificate is proved.

#### **Article (4)**

Imposing one of the penalties mentioned in Article (3) of this Regulation, shall not prevent instituting a penal law suit, where the violation committed formed one of the crimes stipulated in the penal law.

#### **Article (5)**

Combining two or more of the penalties stipulated in this Regulation for one violation is not permitted. When imposed, the penalty should be proportionate with the degree and repetition of the violation.

#### **Article (6)**

The conviction Decision issued shall be filed in the student's file, and a copy of which shall be dispatched to the following:

- a. President of the University.



n. causing any tumult within the University campus.

### **Article (3)**

The disciplinary penalties which may be imposed on the student are:

- a. attention notice verbally, or in writing.
- b. properly taking out the student from the lecture auditorium.
- c. evicting the student from the University buildings, or denying his excess therein.
- d. depriving the student to utilize the services of a University facility or more, for the period specified in the conviction decision.
- e. depriving the student from exercising a student activity or more for the period specified in the conviction decision.
- f. serving the student with Warning classed as First, Second and Third (Final).
- g. subjecting the student to a fine for not less than the value of the things which the student intentionally damaged.
- h. deeming the student a “Fail” in an Examination or in a “Course”.
- i. cancellation the student’s registration for a course or more in the Semester during which the violation uncured.

- f. any statement, or act committed by the student, offering honour, or dignity, or morals, or breaching excellence of a bearing and conduct inside and outside the University, in any occasion where the University is taking part, or any activity conducted thereby, or while using the University transportation.
- g. any forgery committed by the student in the University documents, or using of such documents.
- h. any distribution of leaflets, or issuance of wall journal at colleges, or collection of signatures or donations, without obtaining the prior licensing from the authority concerned at the University, or any abuse of licensing granted to practice the above activities.
- i. solicitation against the legitimate institutions, or violating the national unity values.
- j. solicitation for any organization inside the University or participation therein, without prior licensing from the authorities concerned at the University, or participating in any activity which violates the organizational rules in the University.
- k. non compliance with proper appearance and acknowledged University traditions.
- l. damaging the University Movable and Immovable property, or misusing it.
- m. stay-in strike inside the University building, or participating in protest marches without prior licensing from the authorities concerned at the University.

## **Chapter One**

### **Professional Violations & Disciplinary Penalties**

#### **Article (1)**

The provisions of this Regulation shall be applied to all students registered in the University.

#### **Article (2)**

It shall be considered a Professional Violation any breach of Laws, Regulations, Resolutions and University traditions, and in particular:

- a. acts contrary to the regulations of the University, or the college or the department or the office or the University installations.
- b. deliberate abstention to attend lectures, interruption of study, or instigation thereof.
- c. abstention, without justified reasons, to perform work, or any other academic activities which the University Regulations determine to be promptly maintained.
- d. cheating, or attempt thereof, or assist therein during exams or researches and graduation projects, and Postgraduate thesis, or disruption of the exams Regulations and tranquility required therein.
- e. violating the order required during lectures and other academic activities in the University, or to any employees, or students thereof.

## **Article Two:**

The Regulation of the Professional Conduct Violations for the University of Bahrain Students as ratified by the Board of Trustees on 22 / 23 May 1989, shall be repealed.

## **Article Three:**

The President of the University, shall promulgate resolutions necessary to enforce the provisions of this regulation.

## **Article Four:**

This Resolution shall be implemented by the next day following the date of publication in the Official Gazette.

Minister of Education &  
Chairman of Board of Trustees,  
University of Bahrain  
Majid Bin Ali Al Nuaimi

Promulgated on: 30<sup>th</sup> Thee Al Hijja, 1426H.  
30<sup>th</sup> January 2006.

**Regulations & Rules  
For  
University of Bahrain Students  
Resolutions No. (4) of 2006**

**Resolution No. (4) of 2006  
Promulgating Regulation of Professional Conduct  
Violations For University of Bahrain Students**

Ministers of Education & Chairman of Board of Trustees, University of Bahrain:

Upon reviewing

The Decree No. (12) of 1987 promulgating the law establishing and regulating the University of Bahrain, as amended by the Decree No. (18) of 1999,

Regulation of Professional Conduct Violations for the University of Bahrain Students, ratified by the Board of Trustees of the University of Bahrain on 22 / 23 May 1989, and according to the proposal made by the University council, and approved by the University Board of Trustees,

It was decided:

**Article One:**

The provisions of the Regulation of the Professional Conduct Violations for the University of Bahrain Students, attached to this Resolution, shall be implemented.



**University of Bahrain**  
**Deanship of Student Affairs**

**Regulation of Professional  
Conduct Violations  
for  
University of Bahrain Students**